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Από το υπ’ αριθ. 9/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 223/2000 
                                                      

Περίληψη 
Θέση του Δ.Σ. για παράταση λειτουργίας λατομείου  
στο Δ.Δ. Ράχης, λειτουργίας λατομείων κατά μήκος 
της Εγνατίας οδού εντός των διοικητικών ορίων 
Δήμου Βέροιας και διάνοιξης δρόμων στην περιοχή 
οικισμού Μ.Σάντας.  

 
       Σήμερα 29 Μαϊου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 25-5-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Πέτκος Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Ν. Χαμαλής  
3. Δ. Ταχματζίδης Σ. Γεωργιάδης  
4. Μ. Γαβρίδης Α. Κεσίδης  
5. Κ. Πουλασουχίδης Β. Γιαννουλάκης  
6. K. Aσλάνογλου Θ. Σιδηρόπουλος  
7. Α. Δελαβερίδης Ε. Σοφιανίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης Ε. Λευκοπούλου Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή -------- 

10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Κ.  Βαφείδης    
12. Γ. Ουρσουζίδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:  1) Κατά   τη  συζήτηση    της  υπ’   αριθ. 222/2000 
14. Π. Πιτούλιας απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ. Βαφείδης. 
15. M. Σουμελίδης 2)   Κατά    τη    συζήτηση   της    υπ’  αριθ. 223/2000  απόφασης 
16. Α. Ταραλάς αποχώρησαν  οι   κ.κ.  Δήμαρχος, Κ. Κόλβατζης, Χ. Γεωργιάδης,  
17. Χ.  Σκουμπόπουλος Π. Αγαθαγγελίδης 
18. Χ. Γεωργιάδης 3)  Κατά   τη   συζήτηση    της  υπ’    αριθ. 224/2000    απόφασης 
19. Σ.  Παναγιωτίδης αποχώρησε ο κ. Π. Πιτούλιας. 
20. Λ. Τσαβδαρίδης 4)  Κατά   τη   συζήτηση    της    υπ’  αριθ. 231/2000    απόφασης 
21. Ι. Ακριβόπουλος αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
22. Ε. Κουκουρδής 5)  Κατά   τη   συζήτηση    της   υπ’ αριθ. 232/2000      απόφασης  
23. Γ. Μανακούλης αποχώρησε ο κ. Σ. Παναγιωτίδης. 
24. Π. Αγαθαγγελίδης 6)   Κατά      τη      συζήτηση   της  υπ' αριθ. 235/2000 απόφασης  

   αποχώρησε ο κ. Λ. Τσαβδαρίδης. 
 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 25-5-2000 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου Ποτουρίδη, που έχει ως εξής: 
 Σας γνωρίζουμε  ότι  έχουν υποβληθεί στο Νομαρχιακό Συμβούλιο Ν.Α. 
Ημαθίας μελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων λατομικών χώρων αδρανών υλικών 
που βρίσκονται στα Διοικητικά όρια του Δήμου μας. 
 Με αποφάσεις τους τα Τοπικά Συμβούλια δεν έχουν αντιρρήσεις και 
συναινούν για την εγκατάστασή τους. 
 Οι μελέτες περιβαλοντικών επιπτώσεων λατομικού χώρου αδρανών υλικών 
που υποβλήθηκαν είναι: 
1.-Της "ΑΣΦΑΛΤΟΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΕΠΕ" στη θέση ΠΕΤΡΩΤΟ Ράχης Δήμου 
Βέροιας  Ν.Ημαθίας που ζητά παράταση του χρονικού διαστήματος  εξόρυξης ως το 
τέλος του 2002 και του αντίστοιχου αποκατάστασης του χώρου ως το 2003 
επικαλούμενη το γεγονός ότι δεν εξάντλησε τα αποθέματα πάνω  από την στάθμη των 
329-330 (απομένουν ακόμη 153.000 κ.μ.). 
 Για την παραπάνω μελέτη υπάρχει η υπ΄αριθ. 4/2000 απόφαση του Τοπικού 
Συμβουλίου Ράχης το οποίο διατυπώνει τις απόψεις του για τη μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων για την παράταση λειτουργίας του λατομείου αδρανών 
υλικών στη θέση "ΠΕΤΡΩΤΟ" του ΔΔ Ράχης. 
2.-Της ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ Ε.Ο ΒΕΡΟΙΑΣ -ΛΕΥΚΟΠΕΤΡΑΣ 
ΑΚΤΩΡ ΑΤΕ-Μηχανική ΑΤΕ-Τεχνική Ολυμπιακή ΑΕ-Κορουτζής Α.Ε. που ζητά 
λατομείο  αδρανών υλικών που βρίσκεται Δυτικά-Νοτιοδυτικά του οικισμού της 
Λευκόπετρας στα διοικητικά όρια του Δήμου Βέροιας. Το τοπωνύμιο της περιοχής 
"Πουρνάρι" που βρίσκεται σε υψόμετρο 700-730 μ.Το εμβαδόν της έκτασης είναι 
19.877 μ2. 
 Τα  παραγόμενα αδρανή υλικά θα χρησιμοποιηθούν για την κατασκευή 
τμήματος της Εγνατίας οδού, ως υπόβαση σε έργα οδοποιίας και στην  παραγωγή 
σκυροδέματος για την κατασκευή τεχνικών έργων. 
 Ο λατομικός χώρος βρίσκεται εκτός της καθορισθείσας λατομικής ζώνης 
Ν.Ημαθίας. Η ίδια κοινοπραξία ζητά άδεια εκμετάλλευσης λατομείου αδρανών 
υλικών (εκτός λατομικής περιοχής) στη θέση "Πετρωτάρια" του ΔΔ Ράχης του Δήμου 
Βέροιας εμβαδού 50.000 τ.μ. 
 Με το υπ' αριθ. 1414/12-4-2000 πρωτ. έγγραφό του το Τμήμα Βιομηχανίας 
ορυκτού πλούτου και ενέργειας προς τον Δήμο Βέροιας ζητά να τον 
πληροφορήσουμε: 

α)Αν υπάρχουν λόγοι δημοσίου συμφέροντος που να υπαγορεύουν την 
χορήγηση της ζητούμενης άδειας. 

β)Αν από την εκμετάλλευση του εν λόγω λατομείου μπορεί να προξενηθεί 
κίνδυνος της ζωής ή βλάβη της υγείας των περιοίκων. 

Ο παραπάνω  λατομικός χώρος βρίσκεται  νοτίως του οικισμού Ράχης  
Ν.Ημαθίας (1,5 χιλμ. μακριά από τον οικισμό, όπου υπάρχει παλιό εγκαταλελειμμένο 
λατομείο περιοχής η οποία λειτουργεί σήμερα ως χώρος απόθεσης σκουπιδιών.). 

3.-ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ "ΑΤΤΙΚΑΤ ΑΤΕ -Κ.Ι ΣΑΡΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Α.Ε - J & P 
ΕΛΛΑΣ ΑΤΕ -ΤΕΓΚ ΑΕ. 

Η οποία ζητά λατομεία εξόρυξης για παραγωγή αδρανών υλικών στην περιοχή 
"Πηγαδούλια" του οικισμού Λευκόπετρας του Δήμου Βέροιας του Ν.Ημαθίας για τις 
ανάγκες του οδικού τμήματος (5,1) της Εγνατίας οδού από την Λευκόπετρα Ημαθίας 
έως τον Πολύμυλο Κοζάνης. 



Η συνολική έκταση  του αιτούμενου λατομικού χώρου είναι 69,18 στρέμματα . 
Η ίδια εταιρεία ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ ΠΟΛΥΜΥΛΟΥ-ΤΜΗΜΑ Α  ζητά την συναίνεση 
προκειμένου να πάρει την άδεια πρόσβασης στην περιοχή από το δασαρχείο Ημαθίας 
υποβάλλοντας τα συνημμένα τοπογραφικά διαγράμματα. 

α)Κατασκευασθησομένων εργοταξιακών εγκαταστάσεων στην περιοχή 
Μ.Σάντας. 

β)Δρόμων προσέγγισης προς το λατομείο και το ορυχείο. 
γ)Δρόμων προσπέλασης προς το εργοτάξιό μας. 
δ)Ορυχείου στη θέση Μνήμα Βλάχου περιοχής Μ.Σάντας. 
ε)Δρόμου από τα εργοτάξια στη γέφυρα Γ8. 
Για τα παραπάνω υπάρχει το πρακτικό της υπ΄αριθ. 4/18-5-2000  συνεδρίασης 

Τοπικού Συμβουλίου Καστανέας αριθ. απόφ. 4/2000 που εισηγείται την συναίνεση  
του Δημοτικού Συμβουλίου Βεροίας για τις επεμβάσεις της εταιρείας στις εκτάσεις της 
περιοχής Μικρής Σάντας οι οποίες προσδιορίζονται στα συνημμένα με την αίτηση 
υποβληθέντα τοπογραφικά διαγράμματα και οριζοντιογραφίες προκειμένου το 
δασαρχείο και το τμήμα Βιομηχανίας να εκδόσει τις σχετικές άδειες. 

Επειδή 
-Οι προβαλλόμενοι λόγοι είναι αληθείς. 
-Οι αιτούμενες χρονικές παρατάσεις εξορυκτικών εργασιών και 

αποκατάστασης ταυτίζονται με τον χρόνο λειτουργίας και κατασκευής της 
ΕΓΝΑΤΙΑΣ ΟΔΟΥ  

εισηγούμαστε 
-Την έγκριση της μελέτης περιβαλλοντικών επιπτώσεων  των  παραπάνω  

λατομείων καθώς και την  συναίνεση προκειμένου να πάρουν άδεια από το Δασαρχείο 
και από το Τμήμα Βιομηχανίας, με τις παρακάτω προϋποθέσεις : 
1. Οι εργασίες εξόρυξης να γίνουν μόνο για το χρονικό διάστημα που ζητούν στη 

μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 
2. Να μη γίνει καμία εξόρυξη κάτω από το επίπεδο της μελέτης που θα αποτελεί την 

τελική πλατεία. 
3. Λόγω άμεσης γειτνίασης των λατομικών χώρων με τους οικισμούς Ασωμάτων - 

Ράχης -Λευκόπετρας - Μ. Σάντας να περιφραχθούν με συρματόπλεγμα τα όρια 
αυτού, προς αποφυγή ατυχημάτων και προκειμένου να προστατευτούν οι 
φυτεύσεις που θα γίνουν στα πλαίσια της αποκατάστασης του χώρου. 

4. Η αποκατάσταση του χώρου να ολοκληρωθεί μέχρι το χρόνο που ορίζεται στη 
μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 

5. Να υποβάλλουν εξαρτημένα τοπογραφικά με τα υψόμετρα και διατομές του 
γηπέδου που να ορίζονται αναλυτικά στο Δήμο μας για να γίνει ογκομέτρηση του 
υλικού που θα παρθεί. 

6. Κατά τα λοιπά να ισχύσουν οι περιβαλλοντικοί όροι. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος :Δεν είναι ακριβής ο τρόπος με τον οποίο διατυπώνεται, είναι και 

Καστανιάς. 
 Ποτουρίδης:Τον  τελευταίο  καιρό με την πρόοδο των εργασιών της  Εγνατίας 

έπεσε  στην αντίληψή μας ότι οι εταιρείες που εργάζονται για την κατασκευή της έχουν 
εκπονήσει μελέτες περιβαντολλογικών επιπτώσεων προκειμένου να δημιουργήσουν 
λατομεία στην περιοχή, για να πάρουν αδρανή υλικά τα οποία θα χρησιμοποιήσουν για 
την κατασκευή της Εγνατίας. 

 Στο ΝΣ  συζητήθηκε η παράταση της άδειας λειτουργίας της 
ΑΣΦΑΛΤΟΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗΣ  το γνωστό λατομείο που είναι στην περιοχή Ράχης. Με 



δική μου παρέμβαση  το Ν.Σ σταμάτησε τη  διαδικασία προκειμένου να  ενημερωθεί το 
ΔΣ. 

 Ζητήσαμε από τις εταιρείες που έχουν σχεδιασμό να κατασκευάσουν λατομεία 
να καταθέσουν τις μελέτες περιβαντολλογικών επιπτώσεων καθώς επίσης και τις θέσεις 
που ζητούσαν για τα λατομεία. 

 Όπως προβλέπεται από το νόμο, ο Δήμος δεν λαμβάνει μέρος σ΄αυτή την 
διαδικασία γιατί δεν είναι ιδιοκτήτης των λατομικών χώρων αλλά δεν προβλέπεται και 
από την διαδικασία να έχει γνώση ή  να παρέχει γνώμη ή απόφαση για τη δημιουργία 
λατομείων. Όμως επειδή αυτά δημιουργούνται στην περιοχή μας και επειδή θα έχουν 
περιβαντολλογική επίπτωση, ζητήσαμε όλες αυτές τις μελέτες. Τις είδε η υπηρεσία. Η 
1η είναι για το λατομείο της περιοχής "Πετρωτό" που δραστηριοποιείται ο συμπολίτης 
μας Μπαλλής.Έγκαιρα ζητήσαμε γνώμη από το Τ.Σ Ράχης και είναι σύμφωνο στο να 
παραταθεί η λειτουργία του για 2 χρόνια, βέβαια με τις περιβαντολλογικές μελέτες που 
προβλέπονται και την πιστή εφαρμογή τους. 

 Τ΄άλλα 2 λατομεία   έχουν να κάνουν με την εταιρεία ΑΚΤΩΡ και την 
κοινοπραξία που έχουν μεταξύ τους οι εταιρείες, που εδρεύει στα Ασώματα. Ζητούν 2 
χώρους, έναν στην Λευκόπετρα στη θέση "Πουρνάρι" και έναν στην Ράχη στη θέση 
"Πετρωτάρια". Στη Ράχη είναι ένα παλιό λατομείο αδρανοποιημένο που εργαζόταν 
παλιά ο Παπαδόπουλος Γεώργιος. Στη Λευκόπετρα είναι καινούργιο λατομείο. 

 Από τη 2η Κοινοπραξία που εκπροσωπεί ο Σαραντόπουλος ΑΕ στην περιοχή 
"Πηγαδούλια" της Λευκόπετρας ζητιέται να δημιουργηθεί ένα καινούργιο λατομείο. 

 Κάναμε   μία επίσκεψη  με τον Δ/ντη Τεχνικών Υπηρεσιών και είδαμε επί 
τόπου τις τοποθεσίες και τους χώρους. 

 Πρέπει να σας πούμε ότι η ανάγκη για αδρανή υλικά της Εγνατίας οδού είναι 
τεράστια, ίσως είναι και απροσδιόριστη. Μόνο για μία τάφρο που πρέπει να μπαζώσουν 
ζήτησαν 250.000 κυβικά αδρανή υλικά. Χώρια να επίστρωσης των δρόμων και ότι άλλο 
χρειαστεί. 

 Υπάρχει ακόμα μία παράμετρος. Η εταιρεία Σαραντόπουλος ζήτησε να 
δημιουργήσει στην περιοχή Σάντας ένα εργοτάξιο. Για να μην  καταστραφεί όλο 
τοοδικό  δίκτυο του οικισμού ζητήσαμε να δημιουργήσει ένα  παράπλευρο δρόμο και να 
πάει όλη η κίνηση έξω από το χωριό. Ζητάει τη σύμφωνη γνώμη  του συμβουλίου. 
Σ΄αυτό  πρέπει να τοποθετηθούμε σαφέστατα. Ως  προς αυτό υπάρχει και η απόφαση 
του Τ.Σ του ΔΔ  Καστανιάς. 

 Σε ότι έχει σχέση με τα  λατομεία. Πρέπει ν' απαντήσουμε κατ'αρχήν αν 
θέλουμε την ανάπτυξη της Εγνατίας  κι αν την θέλουμε πως πρέπει ο καθένας 
ν'απαντήσει σε μία μεγάλη περιβαντολλογική παρέμβαση που θα γίνει στο Βέρμιο, έτσι  
ώστε να διαφυλαχθεί το περιβάλλον αλλά και να παραχθούν όλα τα υλικά αυτά που 
χρειάζονται για να κατασκευαστεί η Εγνατία. Στην περιοχή του Βερμίου δεν 
επιτρέπεται η λειτουργία λατομείων αλλά επειδή η Εγνατία έχει μία ειδική παρέκκλιση  
φανταζόμαστε ότι θα πάρει αυτή την ειδική άδεια. 

 Όλες οι άδειες που χρειάζονται για την  ίδρυση και λειτουργία ενός λατομείου 
πρέπει να παρθούν, από τα αρμόδια όργανα και η απόφασή μας δεν έχει λόγο να 
παραλείψει ή να παρακάμψει κάποιο απ΄αυτά. 

 Η πρόταση της υπηρεσίας είναι ότι πρέπει να συμφωνήσει το ΔΣ στην  
αναγκαιότητα της Εγνατίας και της αποληψιμότητος   των υλικών από τους 
συγκεκριμένους χώρους. Οι εργασίες να γίνουν μόνο για το χρονικό διάστημα που 
ζητείται από τις εταιρείες.Στη συνέχεια πρέπει ν' αποκατασταθούν οι χώροι και να  
αποδοθούν για χρήση του κοινού, όπως προβλέπεται από τις μελέτες. Επίσης οι  
λατομικοί χώροι πρέπει να  περιφραχθούν προκειμένου να μην εγκυμονούν κινδύνους 
για τους πεζούς και τα ποίμνια της περιοχής. Πρέπει να καταθέσουν στο Δήμο 



τοπογραφικά διαγράμματα στα οποία θα φαίνεται σαφέστατα η δυνατότητα  απόληψης 
των αδρανών υλικών έτσι ώστε ο Δήμος να μπορέσει να υπολογίσει  εξαρχής την 
ποσότητα που θα πάρουν και  να την  κοστολογίσουμε.Υπάρχει ένα ειδικό τέλος ως 
προς την απόληψη τέτοιων αδρανών υλικών. 

 Βέβαια δεν παρεμβαίνουμε και δεν ζητάμε να παρακαμφθεί καμία από τις 
αντίστοιχες άδειες που προβλέπονται από τα αντίστοιχα όργανα. Αυτό που κυρίως 
πρέπει να προσεχθεί σ΄όλη την περιοχή του Βερμίου επειδή είναι 2 μεγάλες πηγές 
κοντά στα λατομεία, πρέπει να παρθούν οι εγκρίσεις από το ΙΓΜΕ, έτσι ώστε να μην 
διαταραχθούν οι πηγές του Βερμίου κι έχουμε προβλήματα στην υδροδότηση της πόλης 
και του  ευρύτερου κάμπου. 

 Υπάρχει μία προσωπική επιστολή του προέδρου του Δ.Δ Ράχης ο οποίος 
συμφωνεί με τη δημιουργία του λατομείου. 

 Πρόεδρος :Υπάρχουν ερωτήσεις: 
 Σκουμπόπουλος :1)Το θέμα αυτό συζητήθηκε στην αρμόδια επιτροπή 

ανάπτυξης του Δήμου σε συνεργασία με την επιτροπή τεχνικών; 2)Απευθυνθήκαμε στο  
ΙΓΜΕ  για να μας πει τη γνώμη για τον υδροφόρο ορίζοντα;3)Συνεργαστήκαμε με τη 
ΔΕΥΑΒ και ποια είναι η άποψή της για τα λατομεία αυτά;4)Γνωρίζουμε αν έχουν 
καθοριστεί λατομικές περιοχές στο νομό μας; 

 Ακριβόπουλος : Από τις πηγές του Μαυρονερίου της Ραχιάς δεν είναι μόνο η 
υδροδότηση του ΔΔ είναι και της πόλης της Βέροιας. Εκεί έχει παντού νερό. Έγιναν 
όλες οι απαραίτητες ενέργειες για να διασφαλισθεί η ομαλή λειτουργία της 
υδροδότησης της πόλης; Αν δεν έγιναν πρέπει να κοιτάξουμε πρώτα αυτό. 

 Πρόεδρος; Το θέμα δεν πήγε στις επιτροπές. Με τη μορφή που έρχεται δεν θα 
μπορούσε να πάει γιατί όπως φάνηκε από την εισήγηση του κ. Ποτουρίδη είναι ένα 
θέμα  που το ΔΣ δεν έχει τυπικά αρμοδιότητες, εκφράζει όμως τη θέση του γι αυτό το 
ζήτημα. 

 Ποτουρίδης:Το θέμα το επεξεργάστηκε η τεχνική Υπηρεσία του Δήμου 
μάλιστα με την επίβλεψη του ίδιου του Δ/ντή κι έρχεται με εισήγηση της Δ/νσης 
Τεχνικών. 

 Το ΙΓΜΕ είναι αυτό που θα δώσει την έγκριση για εγκατάσταση ή όχι έχοντας 
τον γεωλογικό χάρτη αλλά και κάνοντας τις αντίστοιχες μελέτες για το πόσο 
κινδυνεύουν οι πηγές ή η υδροδότηση. Επισκεφθήκαμε 3 σήραγγες από τις οποίες οι 2 
είναι σε λειτουργία και μάλιστα στη μία προέκυψε μία μεγάλη ποσότητα νερού η οποία 
μέχρι τώρα δεν ήταν εμφανής και προέκυψε τώρα. Είναι αρκετή ποσότητα 12 
κυβικά/ώρα. Ετοιμάζουμε ένα έγγραφο προς την Εγνατία ΑΕ .Όπου ζητάμε τα νερά που 
θα βρεθούν να μας τα παραδώσουν έτσι ώστε κάποια στιγμή να τα καταγράψουμε και 
να τα έχουμε σε εύκολη χρήση αν χρειαστεί. 

 Η ΔΕΥΑΒ δεν ρωτήθηκε γιατί δεν θα καταθέσουμε αυτή τη στιγμή ούτε θα 
ελέγξουμε στη λεπτομέρειά τους , τους περιβ/κούς όρους, τα προβλήματα που θα 
προκύψουν στην υδροδότηση κλπ. Αυτά υπάρχουν αρμόδια όργανα να τα δουν. 

 Υπάρχει απόφαση Ν.Σ για καθορισμό χώρων κάπου στην περιοχή της 
Δορμάνης (ανάμεσα Γεργιανούς με Ξηρολίβαδο) η οποία όμως δεν έχει πάρει ακόμα τις 
τελικές εγκρίσεις. Αν εγκατασταθούν λατομεία σ' αυτή την περιοχή του Βερμίου που 
δεν επιτρέπετε, δεν είναι δικό μας θέμα θα εγκριθούν ή όχι από το Υπουργείο και από 
το αρμόδιο τμήμα του ΥΠΕΧΩΔΕ. 

 Εμείς το μόνο που μπορούμε να κάνουμε είναι ν' ανακόψουμε αυτή την πορεία 
αν εκτιμηθεί από το συμβούλιο ότι δεν πρέπει να δημιουργηθούν λατομεία. 

 Δήμαρχος :Ούτε το επιστημονικό δυναμικό, ούτε τις ειδικές γνώσεις έχουμε 
για να ελέγξουμε την ορθότητα  των μελετών περιβ/κών επιπτώσεων. 



 Η προϋπόθεση της δικής μας θετικής έγκρισης είναι ότι αυτές οι μελέτες θα 
ερευνηθούν είτε από το ΚΕΠΕ της ΝΑ είτε από το ΙΓΜΕ και θα υπάρχει απόφαση, 
θέση τους, επιστημονικά τεκμηριωμένη ότι δεν προκαλούν υπέρμετρες περιβ/κές 
επιπτώσεις. 

 Το θέμα έρχεται γιατί ακόμη και σε μία περίπτωση εάν υπήρχε θετική άποψη 
από πλευράς αυτών των υπηρεσιών, εμείς, οι κάτοικοι των περιοχών, η καθημερινή ζωή 
κάποιων κατοίκων  μπορεί να έβαζε το ζήτημα, ν΄αντιδράσει ο Δήμος και να πει όχι. Αν 
οι κάτοικοι της Ραχιάς λέγανε εμείς δεν  θέλουμε με κανένα τρόπο το λατομείο στην 
περιοχή μας, εμείς σαν ΔΣ έπρεπε να το δούμε. Αν μπούμε στη λογική ελέγχου των 
περιβ/κών όρων τότε είμαστε αναρμόδιοι και δεν έχουμε και την επιστημονική γνώση. 

 Εμείς θ΄απαντήσουμε στο εξής απλό ερώτημα: εφόσον εγκριθούν απ όλες 
αυτές τις υπηρεσίες κι εφόσον οι υπηρεσίες αυτές κρίνουν ότι δεν θα  βλάψουν 
υπέρμετρα το περιβάλλον, έχουμε αντίρρηση να λειτουργήσουν στην  περιοχή μας  
αυτοί οι  λατομικοί χώροι; Αν το ΙΓΜΕ πει ότι είναι  απαγορευτικό γιατί υπάρχουν νερά 
ή πηγές ή μπορεί να βλαφτεί ο υδροφόρος ορίζοντας της πηγής Μαυρονερίου, δεν 
ισχύει το δικό μας ναι σε καμία περίπτωση. Θα ισχύσει ένα  ναι δικό μας μόνο στην 
περίπτωση που θα εγκριθούν αυτοί οι περιβ/κοί όροι από τις αρμόδιες υπηρεσίες και 
ζητήσουμε από τις υπηρεσίες αυτές που θα εποπτεύουν την υλοποίηση αυτών των 
συμβάσεων, να μην επεκταθούν πέρα απ' αυτούς που θα έχουν ορίσει σαν περιοχές 
εκμετάλλευσης. Όπου θα πρέπει ενδεχόμενα ν'αρχίσουν τις  αποκαταστάσεις να τις 
ξεκινήσουν. Αυτά γενικά. 

 Στο ειδικό όμως που ζητάει η Ν.Α και τη δική μας γνώμη και για το οποίο έχει 
εκφραστεί το ΤΑ  Καστανιάς εκεί πρέπει να πούμε ναι συμφωνούμε ή δεν συμφωνούμε. 
Αυτό είναι  υποχρεωτικό να το πούμε γιατί είναι  προαπαιτούμενο της όποιας απόφασης 
θα λάβει στη συνέχεια το Ν.Σ. 

 Εμένα να μου επιτρέψετε γιατί πρέπει να φύγω. 
 Πρόεδρος :Καλό ταξίδι. 
 Ορίστε  τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Η περιοχή μας βομβαρδίζεται  ή θα βομβαρδιστεί σε λίγο από 

τα εργοτάξια, τα λατομεία αλλά και από  τους δρόμους που ανοίγονται νόμιμα ή 
παράνομα από τις εταιρείες, στο Βέρμιο για την κατασκευή της Εγνατίας οδού. 
Κανένας δεν έχει αντίρρηση να γίνει η Εγνατία οδός και καλώς γίνεται γιατί θα 
συμβάλλει στην ανάπτυξη της Βέροιας, της Ελλάδας και της Ευρώπης. Όμως θα πρέπει 
να δούμε και όλα τα άλλα θέματα που δημιουργούνται από την κατασκευή αυτής της 
οδού, είτε είμαστε αρμόδιοι τυπικά είτε όχι, είτε πει το ΙΓΜΕ ότι επηρεάζεται ο 
υδροφόρος ορίζοντας. Εμείς ως πολιτικό όργανο πρέπει να το ψάξουμε. Ήδη έπρεπε να 
το είχαμε ψάξει. Δυστυχώς είμαστε πίσω από τα γεγονότα. Έπρεπε πολύ νωρίτερα να 
κινηθούμε ως Δήμος. 

 Είναι σίγουρο ότι επηρεάζουν τα λατομεία τον υδροφόρα ορίζοντα και δεν 
χρειάζεται να είναι κανείς ειδικός για να το πει αυτό, αν και θα το πουν και οι ειδικοί. 

 Γιατί τόσα πολλά λατομεία; Ποιος ο λόγος;  Υπάρχει ένα που λειτουργεί του κ. 
Μπαλλή και ζητάει την παράταση. Το Τ.Σ της Ραχιάς λεει ναι να συνεχιστεί για 2 
χρόνια. Να κάνουν κι όλες οι εταιρείες ένα λατομείο. Γιατί πρέπει να κάνουν άλλα 5 
λατομεία; Γιατί πρέπει να είναι δίπλα από το έργο; Για ν'αυξηθούν τα υπερκέρδη των 
εταιρειών; Γιατί πρέπει να είμαστε τόσο συνεργάσιμοι με τις εταιρείες αυτές που 
κατασκευάζουν το έργο, για να μας κάνουν 2-3  δρομάκια ακόμη; Να χαλάσουμε όλο το 
βουνό, να χαθούν όλα τα νερά από τα λατομεία και να μην έχει να πιει νερό όχι μόνο η 
Βέροια αλλά και όλος ο κάμπος; Εμείς πρέπει να το περάσουμε έτσι στα μαλακά και να 
τους πούμε εντάξει εγκρίνεται να φτιάξετε άλλα 5 λατομεία και ώσπου να φθάσετε στον 
Πολύμυλο να φτιάξετε άλλα 5, να το τινάξετε  το βουνό εντελώς. Που είναι η γνώμη 



των Τ.Σ; Δεν έπρεπε να πουν οι Γεωργιανοί τη γνώμη τους γι αυτό το θέμα; Δεν έπρεπε 
η Ραχιά να πει για τα Πετρωτάρια; 

 Ν' αναβληθεί το θέμα και να πάρουμε τις γνώμες των Τ.Σ. Δεν είναι απλό το 
θέμα, είναι πάρα πολύ σοβαρό και θα δημιουργήσει προβλήματα στην περιοχή μας. Δεν 
θέλω να βάλω θέμα για τ' αρχαιολογικά που βρέθηκαν στην Λευκόπετρα και πόσο 
απέχουν. Θα πρέπει όμως να αναφερθούν. 

 Συμφωνούμε να δοθεί παράταση για το λατομείο, αφού υπάρχει η γνώμη του 
Τ.Σ. Ν' αναβληθεί για τ΄άλλα και να ΄ρθει η γνώμη των Τ.Σ. Να γίνει ένα λατομείο για 
όλες τις εταιρείες. 

 Γκαβαϊσές :Όλοι οι μεγάλοι αυτοκινητόδρομοι έχουν ανάγκη από τεράστιες 
ποσότητες αδρανών. Αυτές δεν είναι δυνατόν να καλυφθούν από τα υπάρχοντα 
λατομεία. Το λατομείο του Μπαλλή κάλυπτε  τις ανάγκες των Νομαρχιακών και 
δημοτικών έργων. Είναι τελείως αδύνατο να καλύψει τις ανάγκες ενός τέτοιου   
μεγάλου έργου. Η ανάγκη της ίδρυσης και κατασκευής λατομείων για την κατασκευή 
του κομματιού Βέροια-Πολύμυλος είναι αναγκαίο να γίνει  δίπλα στον άξονα. Κανείς 
δεν μπορεί να φανταστεί ότι θα πάρουν αδρανή υλικά από τα Γιαννιτσά ή το 
Ξηρολίβαδο. Αυτή τη διαφορά του κόστους δεν την επωμίζονται οι εταιρείες αλλά η 
Εγνατία οδός δηλ. το Ελληνικό Δημόσιο. 

 Εγώ θεωρώ ότι είναι απαραίτητο να γίνουν αυτά τα λατομεία, πάνω στον 
άξονα. Όλα  τα λατομεία  γίνονται γύρω από τον άξονα για να μειώνονται οι 
αποστάσεις των μεταφορών και να μειώνεται το τελικό κόστος. 

 Εμείς πρέπει να διασφαλίσουμε 2 πράγματα.1)Την επιρροή στον  υπόγειο   
υδροφόρο ορίζοντα. Το βουνό μας είναι γεμάτο νερό και μπορεί να έχουμε τέτοιο 
πρόβλημα.  Κανένας δεν μπορεί να πει με βεβαιότητα . Αυτοί που θα εγκρίνουν τις 
περιβ/κές μελέτες να λάβουν υπόψη το ενδεχόμενο. Εμείς όμως να έχουμε το νού μας 
ότι με την πρώτη εμφάνιση τέτοιου φαινομένου να γίνει παρέμβαση απ΄αυτούς που 
πρέπει να γίνει.2)Αυτά τα λατομεία θα διατεθούν μόνο για την κατασκευή της Εγνατίας 
οδού. Από κει και πέρα θα κλείσουν και μάλιστα θ΄αποκατασταθούν  όταν τελειώσει η 
Εγνατία οδός. 

 Τ΄αδρανή δεν χρειάζονται μέχρι το τέλος της κατασκευής. Να γίνεται 
συγχρόνως αποκατάσταση. Αν αυτοί φύγουν από δω, μετά δεν ξέρω ποιους  θα 
κυνηγάμε για ν' αποκαταστήσουν τα τοπία. Αλλά και να μην ανοίξει η όρεξη άλλων να 
χρησιμοποιήσουν αυτά τα λατομεία για άλλες  χρήσεις. 

 Ουρσουζίδης :Μόνο πολιτικά μπορούμε να εκφραστούμε πάνω στο ζήτημα και 
όχι τεχνικά.Εγώ έχω να κάνω μία γενική παρατήρηση όσον αφορά την  επέμβαση που 
κάνει ο άνθρωπος πάνω στη φύση προκειμένου να εξυπηρετήσει τις ανάγκες του. Είναι 
μία δραστηριότητα που την κάνει  ο άνθρωπος εδώ και αιώνες. Το θέμα είναι αν αυτό 
το πράγμα γίνεται με μέτρο και εξυπηρετεί μόνο τις ανάγκες  και όχι το εύκολο κέρδος 
κλπ.  

 Προφανώς έχουν γίνει μελέτες πριν αρχίσει και υλοποιείται το έργο, στις 
οποίες έχει υπολογισθεί  το κόστος μεταφοράς των αδρανών κλπ. Όσο κακό είναι να 
δημιουργηθούν πολλές εστίες παραγωγής αδρανών υλικών , τόσο και η συγκεκριμένη 
ποσότητα αν παρθεί από ένα σημείο θα είναι εντελώς βάρβαρο για το περιβάλλον. 
Μπαίνει και ο μονοπωλιακός χαρακτήρας. Με ποιο δικαίωμα εμείς θα απαγορεύσουμε 
κάποιους άλλους να εξυπηρετήσουν τις δικές τους ανάγκες και το Ελληνικό Δημόσιο 
φτιάχνοντας μία σειρά μικρότερου μεγέθους μονάδες παραγωγής αδρανών; 

 Ας μην ξεχνάμε ότι η Εγνατία οδός είναι ένα αίτημα το οποίο μας απασχόλησε 
πάρα πολύ καιρό. Ας προσεγγίσουμε το θέμα με τη σοβαρότητα που πρέπει κι ας 
κρατήσουμε την ψυχραιμία μας όταν μιλάμε για συμφέροντα και υπερβολικά κέρδη 
κάποιων ανθρώπων.  Δεν είναι τα πράγματα έτσι όπως τα φανταζόμαστε. Το έργο 



προχωράει με τις δυσκολίες του, παρεμβαίνοντας τη φύση. Το θέμα  είναι  να υπάρξει 
μέτρο. Ο ορατός κίνδυνος που όλοι  αντιλαμβανόμαστε είναι ο υδροφόρος  ορίζοντας. 
Κατάλληλο όργανο για ν'απαντήσει αυτό το ερώτημα είναι το ΙΓΜΕ. Αν αυτοί 
δεσμευθούν ότι έτσι  πρέπει να γίνει και διασφαλίσουν κάποια πράγματα, ναι να 
συμφωνήσουμε κι εμείς. 

 Όσον αφορά την παραγωγή των αδρανών πιστεύω ότι είναι προτιμότερο να 
γίνεται από πολλά σημεία διάσπαρτα παρά από ένα. 

 Τσαβδαρίδης :Δεν μπόρεσα να καταλάβω πως αφού δεν έχουμε αρμοδιότητα 
θα τοποθετηθούμε και θα πάρουμε θέση επί του ζητήματος. Δεν ρωτήθηκαν γι αυτό το 
λόγο κάποιες υπηρεσίες όπως η ΔΕΥΑΒ, δεν πήγε το θέμα στην επιτροπή ανάπτυξης. 
Από την άλλη πλευρά κάναμε επιτόπια  έρευνα, κι ασχολήθηκε η Τεχνική Υπηρεσία 
του Δήμου. Είναι λίγο αντιφατικό αυτό το θέμα. 

Νομίζω ότι είναι πρόωρο το ΔΣ να πάρει σήμερα απόφαση για το θέμα πριν να 
έχουμε σαφή θέση των αρμοδίων υπηρεσιών οι οποίες θα λένε ότι η δημιουργία 
λατομείων δεν πρόκειται να επιβαρύνει το περιβάλλον. Για ποιο λόγο να 
τοποθετηθούμε σήμερα και να λάβουμε μία απόφαση υπό την αίρεση ότι τελικά θα 
διαπιστωθεί και από τις αρμόδιες υπηρεσίες ότι δεν πρόκειται να προκαλέσει δυσμενείς 
επιπτώσεις στο περιβάλλον, η δημιουργία λατομείων. Αυτό ενέχει τον  κίνδυνο να 
πάρουμε σήμερα μία απόφαση η οποία αν τελικά, από οποιαδήποτε αρμόδια υπηρεσία 
θεωρηθεί ότι δεν μπορούν να δημιουργηθούν λατομεία, τελικά, δεν θα ισχύσει γιατί θα 
υπάρχει μία άλλη απόφαση. 

Φρονώ ότι δεν πρέπει να πάρουμε θέση και ν' αναβληθεί το θέμα. Θα 
τοποθετηθεί το ΔΣ  όταν θα υπάρχουν στοιχεία σαφή επιστημονικά τεκμηριωμένα. 

Κουκουρδής :Κι εγώ είμαι υπέρ της αναβολής της συζήτησης. Είμαι γνώστης 
της περιοχής κι επειδή αυτή τη στιγμή λειτουργεί το λατομείο του Μπαλλή, η επίπτωση 
αυτού του λατομείου είναι πολύ μεγάλη για τους κατοίκους, και την κτηνοτροφία. 
Υπάρχουν πολλές διαμαρτυρίες  από τους κατοίκους της Ράχης και των Ασωμάτων. Τ' 
Ασώματα  έκαναν πρόταση αφού λειτουργεί αυτό το λατομείο να χρησιμοποιηθεί αν 
είναι δυνατόν για την συγκέντρωση των υδάτων και την χρησιμοποίησή τους για 
αρδευτικούς σκοπούς. 

Αφού αυτή τη στιγμή δεν έχουμε την απόφαση του  ΙΓΜΕ  δεν μπορούμε ν' 
αποφασίσουμε θετικά ή αρνητικά για τη δημιουργία λατομείων στην περιοχή. 

Πράγματι βρέθηκαν κάποιες πηγές όταν έγιναν κάποιες σήραγγες. Βρέθηκε 
αρκετό νερό.Με τις εκρήξεις που έγιναν αργότερα το νερό αυτό μειώθηκε. 

Νομίζω ότι είναι άκαιρη  η σημερινή συζήτηση. 
Δελαβερίδης :Το μεγαλύτερο μέρος της Βέροιας υδροδοτείται από τις πηγές 

Μαυρονερίου. Από κει παίρνουμε περίπου 140  λίτρα/δευτερόλεπτο. 
Σε μία τηλεφωνική επικοινωνία που είχαμε μ΄έναν υπάλληλο του ΙΓΜΕ, μας 

ζήτησε την απόσταση του λατομικού χώρου από τις πηγές Μαυρονερίου.Στείλαμε με 
φαξ ότι η απόσταση είναι περίπου 1.600 μ. 

Από κει και πέρα ούτε ρωτηθήκαμε,ούτε είχαμε καμία ανάμειξη με το 
ΙΓΜΕ.Εμείς μετά από ένα δημοσίευμα της εφημερίδας "Λαός" σχετικά μ΄αυτό το θέμα, 
απαντήσαμε κι εκφράσαμε τις έντονες ανησυχίες μας και τις επιφυλάξεις μας σ΄ότι 
αφορά την εγκατάσταση ιδίως του λατομείου δίπλα από τις πηγές  Μαυρονερίου. Είναι 
ένας λόφος που από τη μία μεριά είναι οι πηγές  Μαυρονερίου και από την άλλη θα 
γίνει το λατομείο. Ποιος μας εξασφαλίζει ότι σε κάποια έκρηξη δεν θ΄αλλάξει η πορεία 
του υδροφόρου ορίζοντα; Αυτή η άποψη ήταν και η άποψη της υπηρεσίας. Αλλά δεν 
ερωτηθήκαμε από πουθενά αλλού. 

Πουλασουχίδης :Το θέμα που μας απασχολεί σήμερα έχει 2 όψεις. Η μία του 
όψη είναι η ανάπτυξη. Όλοι λέμε ότι η Εγνατία πρέπει να γίνει και πρέπει να γίνει 



γρήγορα. Η άλλη όψη είναι η προστασία του περιβάλλοντος. Και για τα 2 αυτά θέματα 
η Τ.Α α΄βαθμού δεν έχει καμία αρμοδιότητα από τον νόμο. Αυτά είναι θέματα Ν.Α., 
περιφέρειας και έχουν ορισθεί οι αρμόδιες επιτροπές, οι οποίες εισηγούνται, ελέγχουν 
τις προϋποθέσεις και δίνουν τις εγκρίσεις. 

Είναι γνωστό ότι δεν έχουμε την εξειδίκευση που απαιτείται για να είμαστε 
θετικοί  ή αρνητικοί σ΄ένα τέτοιο θέμα. Είναι σίγουρο ότι οποιαδήποτε παρέμβαση στο 
περιβάλλον αλλοιώνει το περιβάλλον και δημιουργεί  προβλήματα. Είμαστε όμως 
υποχρεωμένοι από τις εξελίξεις ν' αναχθούμε κάποιες παρεμβάσεις στο 
περιβάλλον,αλλά είμαστε και υποχρεωμένοι ν' απαιτήσουμε να εξασφαλισθούν 
αντίμετρα για την προστασία του. 

Στο προκείμενο θέμα. Πέρα από ένα κομμάτι που αφορά τους δρόμους που θα 
ενώνουν τα εργοτάξια  με τα έργα όπου έχουμε αρμοδιότητα,στα  υπόλοιπα θέματα δεν 
απαιτείται η γνώμη του Δήμου. Συνεπώς την τελική απόφαση θα την πάρουν άλλα 
όργανα. Εμείς όμως ως Δήμος Βέροιας έχουμε υποχρέωση να πούμε τ΄αυτονόητα, δηλ. 
όλοι αυτοί που εμπλέκονται είτε λέγονται επιτροπές που εισηγούνται, είτε Ν.Α ή 
Περιφέρεια που θ΄αποφασίσουν τελικά για τη χορήγηση της άδειας ίδρυσης και 
λειτουργίας αυτών των λατομικών χώρων, θα πρέπει να εξετάσουν  το θέμα πολύ 
προσεκτικά, να εξασφαλίσουν τον υδροφόρο  ορίζοντα ή τα συμφέροντα των κατοίκων, 
πριν δώσουν την οποιαδήποτε έγκρισή τους. Άρα για μένα το θέμα είναι τώρα επίκαιρο 
και τώρα πρέπει να φωνάξουμε ως Δήμος Βέροιας ότι απαιτούμε όλες οι μελέτες να 
συνταχθούν με προσοχή, να ελεγχθούν με προσοχή και οι εγκρίσεις που θα δοθούν, θα 
πρέπει να δοθούν αφού τηρηθούν απαραίτητα  όλες οι προβλεπόμενες προϋποθέσεις. Οι 
προϋποθέσεις υπάρχουν στις  διατάξεις του νόμου και δυστυχώς πολλές φορές τα  
αρμόδια όργανα που δίνουν εγκρίσεις περνάνε τυπικά τα θέματα και δίνουν εγκρίσεις 
που δεν είναι νόμιμες. 

Εμείς οφείλουμε να προειδοποιήσουμε όλους ότι θα πρέπει με μεγάλη  
προσοχή να εξετάσουν μελέτες και  εγκρίσεις και μετά να προχωρήσουν στην έγκριση. 
Θα πρέπει  τα δικαιώματα των δημοτών να εξασφαλισθούν με τον καλύτερο τρόπο. 
Μ΄αυτόν τον όρο εμείς θα πρέπει να σεβαστούμε τις  αποφάσεις των αρμοδίων 
οργάνων. 

Κατά την άποψή μου θα πρέπει τώρα να πούμε τη γνώμη μας. Να πούμε ότι 
δεν έχουμε αντίρρηση στην ίδρυση και λειτουργία αυτών των λατομείων αλλά 
ν΄απαιτήσουμε από τα όργανα που εμπλέκονται και εξαντλήσουν όλα τα περιθώρια. 

Πρόεδρος :Ορίστε δευτερολογίες. 
Γκαβαϊσές :Η επιχειρηματολογία της αναβολής είναι σε λάθος βάση. Εάν εμείς 

δεν ασχοληθούμε με το θέμα δεν μπορεί να προχωρήσει η διαδικασία . Εμείς πρέπει να 
πούμε ναι ή όχι  ως ιδιοκτήτες του χώρου για να μπορέσουν αυτοί να βρουν λατομεία. 
Δεν έχει έννοια η πρόταση της αναβολής. 

Σκουμπόπουλος:Πρότεινα αναβολή για να πουν τη γνώμη τα Τ.Σ των 2 Δ.Δ 
που δεν την έχουμε σήμερα. 

Εάν το  Δ.Σ δεν δεχθεί αναβολή για να έχουμε τη  γνώμη των Τ.Σ, προχωράμε 
στη συζήτηση. Εμείς  λέμε ένα λατομείο και για τις 2 εταιρείες. Καλύτερα μία πληγή 
παρά 10. 

Πουλασουχίδης :Δεν είμαστε ιδιοκτήτες του χώρου για να ρωτηθεί η γνώμη 
μας. Ως Τ.Α α΄ βαθμού δεν έχουμε αρμοδιότητα σε όλη αυτή τη διαδικασίας εκτός από 
ένα κομμάτι, για τα υπόλοιπα δεν απαιτείται γνώμη των ΟΤΑ α΄βαθμού για την έκδοση 
ή μη της άδειας λειτουργίας 

Αν ήταν δημοτική έκταση θα έπρεπε  να ρωτηθεί ο Δήμος ως ιδιοκτήτης. 
Επομένως εμείς οφείλουμε να τονίσουμε την απαίτησή μας να τηρηθούν όλες οι 



προϋποθέσεις ούτως ώστε η παρέμβαση που θα γίνει στο περιβάλλον  να έχει τις 
μικρότερες δυνατές επιπτώσεις. 

Όσον αφορά την άποψη των Τ.Σ. Θα είχε έννοια αν μιλάγαμε για ένα θέμα 
πρακτικής. Μιλάμε για ένα εξειδικευμένο θέμα. Τι θα πει το Τ.Σ; Έχει τους γεωλόγους, 
τους περιβαντολόγους; Οι κάτοικοι των Ασωμάτων θέλουν το λατομείο  του Μπαλλή 
να κλείσει, το Τ.Σ Ράχης ομόφωνα αποφάσισε να παραταθεί η λειτουργία του. Το Τ.Σ 
εκτίμησε κάποια άλλα σημεία και αποφάσισε ομόφωνα . Το διπλανό διαμέρισμα όμως 
προσβάλλεται από τις  επιπτώσεις και λεει να κλείσει και να χρησιμοποιηθεί μ΄άλλον 
τρόπο. 

Αν απαιτούνταν η γνώμη του Δήμου, τότε θα έπρεπε να έχουμε και τη γνώμη 
των Τ.Σ. Αν ήταν θέμα γενικής φύσεως ναι να την έχουμε. Εδώ είναι ένα εξειδικευμένο 
θέμα στο οποίο ούτε το Δ.Σ μπορεί να έχει άποψη. Το θέμα θα το λύσουν οι αρμόδιοι κι 
εμείς πρέπει ν΄απαιτήσουμε να κάνουν την καλύτερη δουλειά.  

Ποτουρίδης :Εμείς δεν είμαστε  ιδιοκτήτες των τοποθεσιών που θα ιδρυθούν 
τα λατομεία. Οι ιδιοκτήτες ειδικά στην περιοχή της Ράχης, επειδή υπάρχει μία αντιδικία 
μεταξύ του ελληνικού Δημοσίου και του συλλόγου ακτημόνων, έχουν έρθει σ΄επαφή με 
τον κ. Μπαλλή αλλά και με την ΑΚΤΩΡ, και θα λύσουν το πρόβλημα της ιδιοκτησίας 
δηλ. της μίσθωσης του χώρου. 

Άρα  απ΄ αυτούς ζητείται η σύμφωνη γνώμη και όχι από εμάς. Εμείς 
καταθέτουμε σύμφωνη γνώμη ως προς τη διάνοιξη ενός δρόμου στη Σάντα, ο οποίος 
περνάει μέσα από δασόκτημα δικό μας και πηγαίνει στο εργοτάξιο της εταιρείας 
"Σαραντόπουλος" που θα εγκατασταθεί εκεί. Θεωρώ ότι σήμερα πρέπει να πάρουμε 
απόφαση για να μην το καθυστερούμε κι άλλο.  

Πρόεδρος :Περαιώθηκε η συζήτηση. 
  Υπάρχει η πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου για αναβολή του θέματος. Ποιοι 
συμφωνούν; 
  Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Ε. 
Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης. 
  Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν να συζητηθεί τώρα; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. 
Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. 
Ουρσουζίδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς,  
  Πρόεδρος: Κατά Πλειοψηφία συζητείται τώρα. Ποιοι συμφωνούν με την 
πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου για λειτουργία ενός επί πλέον λατομείου μόνο; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Ε. Κουκουρδής, Γ. 
Μανακούλης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. 
Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. 
Ουρσουζίδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς. 
Οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης και Μ. Σουμελίδης εξέφρασαν την επιφύλαξή τους για το 
λατομείο που είναι δίπλα από τις πηγές Μαυρονερίου. 
  Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Τσαβδαρίδη για μη 
λειτουργία άλλων λατομείων; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Λ. Τσαβδαρίδης. 
  



Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 25-5-00 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη. 
2.- Το γεγονός ότι έχουν υποβληθεί στο Νομαρχιακό Συμβούλιο Ν.Α. Ημαθίας και 
ζητείται η συναίνεσή μας, μελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων λατομικών χώρων 
αδρανών υλικών που βρίσκονται στα Διοικητικά όρια του Δήμου μας. 
3.- Την με αριθ. 4/2000 απόφαση του Τ.Σ. Ράχης. 
4.- Την με αριθ. 4/2000 απόφαση του Τ.Σ. Καστανέας. 
5.- Την από 29-5-2000 επιστολή του προέδρου του Τ.Σ. Ράχης κ. Α. Κεσίδη. 
6.- Ότι οι προβαλλόμενοι λόγοι είναι αληθείς. 
7.- Ότι οι αιτούμενες χρονικές παρατάσεις εξορυκτικών εργασιών και αποκατάστασης 
ταυτίζονται με τον χρόνο λειτουργίας και κατασκευής της ΕΓΝΑΤΙΑΣ ΟΔΟΥ. 
8.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
9.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Συναινεί στην παράταση λειτουργίας του λατομείου αδρανών υλικών και 
αποκατάστασης του χώρου στη θέση «ΠΕΤΡΩΤΟ» του Δ.Δ. Ράχης Δήμου Βέροιας, 
σύμφωνα με την μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων που κατατέθηκε από την 
ενδιαφερόμενη εταιρεία.  
 Β) Συναινεί στη λειτουργία λατομείων αδρανών υλικών εντός των Διοικητικών 
Ορίων του Δήμου μας και κατά μήκος του οδικού άξονα της υπό κατασκευή Εγνατίας 
οδού από κατασκευαστικές εταιρείες αναδόχους της παραπάνω οδού σύμφωνα και με 
τις μελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων που κατατέθηκαν από αυτές, με τις εξής 
προϋποθέσεις. 
1.Οι εργασίες εξόρυξης να γίνουν μόνο για το χρονικό διάστημα που ζητούν στη 
μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 
2.Να μη γίνει καμία εξόρυξη κάτω από το επίπεδο της μελέτης που θα αποτελεί την 
τελική πλατεία. 
3.Λόγω άμεσης γειτνίασης των λατομικών χώρων με τα Δ.Δ. Ασωμάτων και Ράχης 
και των Οικισμών Λευκόπετρας και Μ.Σάντας να περιφραχθούν με συρματόπλεγμα τα 
όρια αυτού, προς αποφυγή ατυχημάτων και προκειμένου να προστατευτούν οι 
φυτεύσεις που θα γίνουν στα πλαίσια της αποκατάστασης του χώρου. 
4.Η αποκατάσταση του χώρου να ολοκληρωθεί μέχρι το χρόνο που ορίζεται στη 
μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 
5.Να υποβάλλουν εξαρτημένα τοπογραφικά με τα υψόμετρα και διατομές του γηπέδου 
που να ορίζονται αναλυτικά στο Δήμο μας για να γίνει ογκομέτρηση του υλικού που 
θα παρθεί. 
6.Κατά τα λοιπά να ισχύσουν οι περιβαλλοντικοί όροι. 
 Γ) Συναινεί στη διάνοιξη δρόμων στην περιοχή του Οικισμού Μ. Σάντας του 
Δ.Δ. Καστανέας του Δήμου μας για την πρόσβαση των κατασκευαστικών εταιρειών 
στα εργοτάξιά τους και στους χώρους εργασιών τους σύμφωνα με τα υποβαλλόμενα 
τοπογραφικά διαγράμματά τους. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    223/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Σ. Παναγιωτίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Λ. Τσαβδαρίδης 

 Κ.  Πουλασουχίδης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Κουκουρδής 
 Κ. Κόλβατζης Γ.  Μανακούλης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Κ. Βαφείδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Γ. Ουρσουζίδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. Μουτσιόπουλος  

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  31-5-2000 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ 
  
 


